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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i skrivelse af 7. september 

2007 (FLF alm.del – spørgsmål 325) udbedt sig min besvarelse af følgende spørgsmål: 

 

Spørgsmål 325: 
 

”Vil ministeren i forlængelse af den tekniske gennemgang af FFL 2008 oplyse, hvorfor 

der er et fald i provenuet fra pesticidafgiftsordningen og herunder oplyse, om det 

skyldes et fald i behandlingshyppigheden ?” 

 

Svar: 
 

Jeg har forelagt dette spørgsmål for skatteministeren, som oplyser at:    

”Overførslerne fra pesticidafgiftsordningen sker på grundlag af afgiftsprovenuet 2 år 

tilbage. Dvs. at overførslerne i 2008 sker på grundlag af afgiftsprovenuet for 2006. I 

2006 var afgiftsprovenuet lavere end i de foregående år, og derfor er der færre penge at 

overføre i 2008.  

 

Afgiften opkræves i produktions-/importørleddet, og det er derfor ikke muligt at oplyse 

om baggrunden for det lavere provenu skyldes et fald i behandlingshyppigheden.” 

 

Jeg henholder mig til dette svar fra skatteministeren, men kan samtidig supplerende 

oplyse, at der er et lille fald på 0,04  fra 2,32 i 2005 til 2,28 i 2006 i 

behandlingshyppigheden for det samlede landbrugsareal i omdrift beregnet efter 

gammel metode ifølge Miljøstyrelsens Bekæmpelsesmiddelstatistik 2006.   
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